
Protokół Nr XII/2019 
z XII sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r. 

XII sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:00, a zakończono o godz. 11:10. 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
3. Pan Kawałko Jan Henryk 
4. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 
5. Pan Kostrubiec Piotr 
6. Pan Krawczyk Ryszard 
7. Pan Kuryło Jacek Marian 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

8. Pan Lewusz Mirosław Paweł 
9. Pani Michałuszko Tomasz Marek 
10. Pani Polakowska Urszula Mariola 
11. Pani Skiba Bożena Ela 
12. Pan Słota Katarzyna 
13. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
14. Pan Teterycz Jan Krzysztof 
15. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Piotr Smidt 
3. Pani Ewelina Droździel - Szykuła 
4. Pan Marek Barcicki 
5. Pani Maria Sak 
6. Pani Elżbieta Kuźma 
7. Pani Danuta Jaworska 

8. Pani Magda Krupa 
9. Pan Piotr Nogas 

10. Pan Stanisław Hejzner 

- Wójt Gminy 
- Sekretarz Gminy 
- Skarbnik Gminy 
- Radca prawny 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szewni Górnej 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Adamowie 

- Kierownik Centrum Integracji Społecznej w Jacni 
- Inspektor Do Spraw Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Środowiska 

- Inspektor Do Spraw Inwestycji i Grupy Roboczej 

Lista obecności osób zaproszonych. 
(Zał. Prot. Nr 2,) 

Porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnemu, który uzyskał mandat w wyborach uzupełniających 

w dniu 15 grudnia 2019 r. 
3. Złożenie ślubowania przez radnego wg treści określonej w art 23a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
4. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
7. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2019. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2020. 
- odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
- odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej i opinii pozostałych Komisji, 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
- dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
- głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Uchwały Nr XXVI/229/ Rady Gminy Adamów 
z dnia 27 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu 
ich pobierania. 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad podnoszenia odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia (schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 
schroniskach dla osób bezdomnych). 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

13. Pojęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 
Adamów na lata 2015 - 2020 (z perspektywą do .2023 roku). 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Ramowego Planu Pracy Rady Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Budżetu, Finansów, Rolnictwa, 
Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów. 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów. 



- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 
na terenie Gminy Adamów 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

19. Rozpatrzenie pism. 

20. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

21. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia XIIsesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba Przewodnicząca Rady Gminy 
Adamów. 
Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 14 radnych 
obecnych jest 14, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. Przewodnicząca 
zaznaczyła, że po zaprzysiężeniu nowo wybranego radnego Rada Gminy Adamów będzie 
obradowała w komplecie 

Pani Przewodnicząca powitała osoby zaproszone i uczestniczące w sesji. 

(Zał. Prot. Nr 1,2) 
Ad.2. Wręczenie zaświadczenia o wyborze Panu Janowi Krzysztofowi Teterycz, który uzyskał mandat 

w wyborach uzupełniających w dniu 15 grudnia 2019 r., dokonała Przewodnicząca Gminnej 
Komisji Wyborczej w Adamowie Pani Maria Szykuła. 

Pan Jan Teterycz podziękował swoim wyborcom za zaufanie. 

Ad.3. Pani Przewodnicząca poinstruowała Pana Jana Teterycza o sposobie ślubowania 
i możliwości dodania formuły „ Tak mi dopomóż Bóg". 
Pani Bożena Skiba Przewodnicząca Rady Gminy Adamów odczytała rotę ślubowania 
radnych: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej 
gminy i jej mieszkańców." 
Po odczytaniu roty ślubowania Pan Jan Krzysztof Teterycz wypowiedział słowo „ślubuję" 
dodając formułę „ Tak mi dopomóż Bóg". 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że Pan Jan Krzysztof Teterycz złożył ślubowanie 
i objął mandat radnego Rady Gminy Adamów. 

Ad.4 Pani Przewodnicząca - poinformowała, że radni projekt porządku obrad otrzymali 
wraz z zawiadomieniem. Zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać głos? 

Z wnioskiem o zmianę porządku obrad wystąpił Wójt Gminy Adamów - Pan Dariusz 
Szykuła. Zaproponował dodać do posiedzenia jeden nowy punkt. Projekt uchwały w sprawie 



wieloletniej prognozy finansowej. Pan Wójt zaznaczył, że projekt proponowanej uchwały został 
radnym doręczony wraz z pozostałymi materiałami na sesję, jednak omyłkowo nie ujęto 
go w porządku obrad. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad rozpatrzeniem wniosku o zmianę porządku 
obrad. 
Głosowanie imienne. 
Za wyrażeniem zgody na rozpatrzenie wniosku o zmianę porządku obrad głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot Nr 3) 
Przewodnicząca stwierdziła, że nowy porządek obrad został uchwalony. 

Ad.5. Przewodnicząca Rady Gminy - poinformowała, że protokół poprzedniej sesji był do 
publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali obrad, 
gdzie był również do publicznego wglądu. 

Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XII sesji VIII kadencji z dnia 20 listopada 
2019 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu z XI sesji Rady Gminy Adamów z dnia 20 listopada 2019 r. 
głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z XI sesji Rady Gminy Adamów z dnia 
20 listopada 2019 r. został przyjęty. 

Ad.6. Pan Wójt - złożył informację o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5) 

Ad.7. Pan Wójt - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych 
na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały. Wskazała zasadność dokonanych 
zmian. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili żadnych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej 
uchwały, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 



Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna* Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 7) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 8) 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2019. 

Pani Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały. Wskazała zasadność dokonanych 
zmian zaznaczając, że są one jedynie kosmetyczne. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili żadnych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej 
uchwały, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
Wstrzymał się: Krawczyk Ryszard 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 1. 
(Zał. Prot. Nr 9) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 10) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
Pani skarbnik wyjaśniła, że projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz 
uchwały budżetowej trafiają w celu zaopiniowania do Regionalnej Izby Obrachunkowej w terminie 
do 15 listopada w roku kalendarzowym poprzedzającym ich obowiązywanie. 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie pozytywnie 
opiniującą projekt w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
Pani Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały, zaznaczając priorytetowe działania 
inwestycyjne. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 11) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 12) 



Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2020. 
Pani Skarbnik przedstawiła i omówiła projekt uchwały. 
Pan radny Mirosław Lewusz odczytał protokół ostatniego posiedzenia kierowanej przez 
niego Komisji Rewiizyjnej, która w oparciu o opinie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów, oraz Komisji Budżetu, 
Finansów, Rolnictwa, Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów 
i po przeprowadzonej dyskusji pozytywnieopiniuje projekt budżetu gminy na rok 2020. 
Pani Beata Tyrka-Stećko (Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rolnictwa, Spraw 
Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów), odczytał protokół ostatniego 
posiedzenia kierowanej przez nią komisji, która to po udzielonych jej wyjaśnieniach 
i przeprowadzonej dyskusji, pozytywnie opiniuje projekt budżetu gminy na rok 2020, 
zwracając jednak uwagę na duże zadłużenie gminy. 
Pan Tomasz Michałuszko (Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów), odczytał protokół ostatniego 
posiedzenia kierowanej przez niego komisji, która to po udzielonych jej wyjaśnieniach 
i przeprowadzonej dyskusji, pozytywnie opiniuje projekt budżetu gminy na rok 2020. 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie pozytywnie 
opiniującą projekt w sprawie budżetu na rok 2020. 
W związku z tym, że budżet Gminy Adamów na rok 2020jest deficytowy, Pani Skarbnik odczytała 
uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie pozytywnie opiniującą możliwość 
sfinansowania deficytu. 
W związku z tym, iż radni nie zadali pytań co do przyjmowanej uchwały, Pani Przewodnicząca 
zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 13) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 14) 

Adl2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Uchwały Nr XXVI/229/ Rady Gminy Adamów 
z dnia 27 kwietnia 2018 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz 
trybu ich pobierania. 

Pani Danuta Jaworska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła 
i omówiła projekt uchwały, podkreślając czynniki jakie wpłynęły na zasadność zmiany 
uchwały Nr XXW229/ Rady Gminy Adamów z dnia 27 kwietnia 2018 r. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań co do przyjmowanej uchwały, Pani Przewodnicząca 
zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 



Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 15) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot Nr 16) 

Pan radny Kawałko Jan opuszcza salę obrad. 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad podnoszenia odpłatności 
za pobyt w ośrodkach wsparcia (schroniskach dla osób bezdomnych z usługami 
opiekuńczymi, schroniskach dla osób bezdomnych). 

Pani Danuta Jaworska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła 
i omówiła projekt uchwały. 

Pan radny Kawałko Jan powraca na salę obrad. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań co do przyjmowanej uchwały, Pani Przewodnicząca 
zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyj ęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 17) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot Nr 18) 

Ad. 14. Pojęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 
Adamów na lata 2015 - 2020 (z perspektywą do 2023 roku) 
Pan Piotr Nogas pracownik Urzędu Gminy Adamów przedstawił i omówił projekt uchwały 
zaznaczając konieczność zmiany uchwały Nr XI/109/2016 Rady Gminy Adamów z dnia 30 marca 
2016 r. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań co do przyjmowanej uchwały, Pani Przewodnicząca 
zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 19) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 



(Zał. Prot Nr 20) 

Pan Piotr Nogas poinformował również o możliwości składania wniosków na dofinansowanie 
usuwania azbestu. 
Udzielił odpowiedzi na zadane mu pytania przez radnych. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Ramowego Planu Pracy Rady Gminy Adamów. 
Pani Urszula Polakowska (Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Adamów), omówiła 
i przedstawiła projekt uchwały. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili żadnych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej, 
uchwały, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 21) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot Nr 22) 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Adamów. 
Pan Mirosław Lewusz (Przewodniczący Komisji), omówił i przedstawił projekt uchwały. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili żadnych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej 
uchwały, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 23) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 24) 

Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Budżetu, Finansów, Rolnictwa, 
Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów. 
Pani Beata Tyrka-Stećko (Przewodnicząca Komisji), omówiła i przedstawiła projekt 
uchwały. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili żadnych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej 
uchwały, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 



Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 25) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 26) 

Pan radny Kawałko Jan opuszcza salę obrad. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów. 

Pan Tomasz Michałuszko (Przewodniczący Komisji), omówił i przedstawił projekt uchwały. 

Pan radny Kawałko Jan powraca na salę obrad. 
W związku z tym, iż radni nie zgłosili żadnych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej 
uchwały, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 27) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 28) 

Adl9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
gminnych na terenie Gminy Adamów. 

Pan Radca prawny wyjaśnił, iż niniejszy projekt uchwały był podejmowany na poprzedniej sesji 
Rady Gminy Adamów. Niestety nadzór zausterkował uchwałę w kilku punktach. Wykorzystując 
okazję,w nowym projekcie ustalono stawki maksymalne i oczywiście poprawiono wszystkie 
nieprawidłowości w zakresie wysokości stawek, definicji opłaty rocznej oraz zasady 
nieprzypisywania ustaw w uchwałach. 
Pan Radca prawny wskazał, iż niniejsza uchwała powinna być przyjęta, gdyż Gmina Adamów 
nie posiada w ogóle uregulowania prawnego dotyczącego tergo typu stawek. W sytuacji 
gdyby ktoś zwrócił się z wnioskiem o zajęcie pasa drogowego, gmina jest 
zobowiązana w ciągu 45 dni wydać decyzję w tym zakresie. Po przekroczeniu powyższego 
terminu ustawodawca przewidział karę w wysokości 500 zł za jeden dzień zwłoki. 

Pan Stanisław Hejzner, pracownik Gminy Adamów omówił i przedstawił projekt uchwały, 
zaznaczając pilną potrzebę wprowadzenia tej regulacji. 



W związku z tym, iż radni nie zgłosili żadnych pytań co do przyjmowanej uchwały, Pani 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 

Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 29) 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała zastała podjęta. 
(Zał. Prot Nr 30) 

Ad.20/21. Rozpatrzenie pism. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Pani Przewodnicząca odczytała pismo skierowane do Rady Gminy Adamów przez Pana 
z dnia 25 listopada 2019 r. informujące o zagrożeniu w ruchu drogowym. 

Pan zgłosił zagrożenie dla zdrowia i życia ze względu na wynoszone błoto z drogi gminnej 
na drogę powiatową Adamów - Bliżów. Pismo z tą informacją Pan wysłał również 
do Wójta Gminy Adamów, Starosty Zamojskiego oraz Powiatowego Komendanta Policji 
w Zamościu. 
Pani Przewodnicząca poinformował radnych, iż Starosta Zamojski przesłał odpowiedz 
na powyższe pismo do wiadomości Rady Gminy, że pouczył użytkowników drogi o konieczności 
posprzątania jezdni. Przewodnicząca zaproponowała, aby radni Gminy Adamów odnieśli 
się do poniższego problemu pod koniec rozpatrywania pism. 

Pani Przewodnicząca odczytała pismo z Ogólnopolskiej Federacji Przedsiębiorców i Pracodawców 
dotyczącej nominacji Gminy do nagrody Samorząd 30-lecia Polskiej Transformacji a Pana Wójta 
do nagrody specjalnej Wójt 30-lecia Polskiej Transformacji. 

Pani Wiceprzewodnicząca Urszula Polakowska odczytała odpowiedz Pana Starosty Zamojskiego 
dotyczącą pisma z dnia 9 grudnia 2019 r. odnośnie partycypacji w 2020 r. w kosztach 
remontu odcinka drogi powiatowej Adamów - Bliżów o długości 400 m na terenie gminy Adamów 
z wyjaśnieniem, że Powiat Zamojski planuje wykonanie zadania w ramach planu robót na rok 
przyszły w ramach środków własnych z budżetu powiatu przy współfinansowaniu Gminy 
Adamów. 

Pani Przewodnicząca zaproponowała powrót do pisma Pana 
Pan Sekretarz wskazał, iż sprawę rozwiąże interwencja Policji. 
Pan radny Jan Teterycz zaproponował, aby przed radykalnym rozwiązaniem z Policją utwardzić 
drogę poprzez nawiezienie ziemi. 
Pan Sekretarz wskazał, iż omawiana droga była utwardzana poprzez nawiezienie ziemi pozyskanej 
podczas remontu jezdni w Bliżowie. Pan Sekretarz wskazał, że nie jest mu wiadome, 
dlaczego dokonano tego nawiezienia, gdyż ze wcześniejszego utwardzenia nic się nie przenosiło. 
Wiceprzewodnicząca Urszula Polakowska przypomniała, że to sam Pan prosił o nawiezienie 
ziemi z Bliżowa, zaznaczyła również o obowiązku posprzątania jezdni przez rolników. 
Pani Przewodnicząca wskazała, że również Starosta Zamojski w swoim piśmie wskazuje 
o konieczności posprzątania jezdni. 
Pan radny Jan Teterycz wnioskował o włączenie do tego problemu także Nadleśnictwo. 
Pani Wiceprzewodnicząca wskazała, iż chodzi o inną drogę. Pan Teterycz przyznał rację Pani 
Wiceprzewodniczącej i przeprosił. 



Pani Wiceprzewodnicząca Urszula Polakowska w i mieniu mieszkańców Bliżowa i Trzepiecin 
podziękowała Panu Wójtowi wykonane inwestycje drogowe w tych miejscowościach, zaapelowała 
także do Starosty o dotrzymanie obietnic z ubiegłorocznej sesji i remont drogi w Bliżowie 
w całości. 

Pan radny Jan Kawałko poprosił Pana Wójta o monitorowanie stanu dróg gminnych i działania 
związane z ich przejezdnością w okresie zimowym. 

Pani radna Beata Tyrkar-Stećko zapytała, czy nowy radny zostanie dołączony do składu 
Komisji Budżetowej. 
Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że uzupełnienie dokonane zgodnie z procedurami 
w odpowiednim czasie. 

Pan Kuryło Jacek podziękował Panu Wójtowi Radzie Gminy i wszystkim pracownikom 
za inwestycje poprawiające bezpieczeństwo mieszkańców Bondyrza, czyli nowy parking 
i remont mostu. 

Pani radna Katarzyna Słota w imieniu Stowarzyszenia Sołeczno Kulturalnego Gminy Adamów 
zaprosiła wszystkich zainteresowanych do miejscowości Rachodoszcze, gdzie w dniu 12 stycznia 
o godz 15:30 odbędzie się wspólne kolędowanie. 

Pan Wójt Dariusz Szykuła odniósł się do problemów poruszonych na XII sesji VIII kadencji. 

Odnośnie pisma Pana Wójt przypomniał, że omawiana droga utwardzana jest 
sukcesywnie od dwóch lat. Prowadzi ona tylko do jednego gospodarstwa, gdzie nikt 
nie zamieszkuje. Obecnie drogi gminne naprawiane są z funduszu sołeckiego dlatego też na 
omawiany odcinek ok 600 m nawożony jest urobek z remontu innych dróg. Pan Wójt zaapelował, 
aby rolnicy prowadzący pracę polowe oraz wszyscy inni mieszkańcy wspólnie dbali o drogi. 
W ocenie Pana Wójta nominacja Ogólnopolskiej Federacji Przedsiębiorców i Pracodawców jest 
potwierdzeniem tego, iż często sami niedostrzegany naszych osiągnięć i dopiero z pewnej 
perspektywy możliwa jest rzetelna ocena wspólnych inwestycji i działań, tak często 
kwalifikowanych j ako niepotrzebne. 
Następnie Pan Wójt wskazał, że przyszłoroczny budżet gminy będzie deficytowy. Wyjaśniał, 
że na jego stan mają wprawdzie wpływ podejmowane przez gminę inwestycję, ale największe 
obciążenia wynikają z zadań zleconych, czyli dofinansowanie do oświaty, do osób umieszczonych 
w domach pomocy oraz do dróg powiatowych. Mimo ciężkiej sytuacji rozpoczęte inwestycje będą 
realizowane. Pan Wójt zaznaczył, że osobiście spotkał się ze Starostą Zamojskim i rozmawiał 
o dofinansowywaniu do dróg powiatowych, które niestety realizowane będzie w ramach środków 
własnych. 
W ocenie Wójta gmina jest przygotowana do sezonu zimowego na miarę swoich możliwości. 
Pan Wójt podziękował Radzie Gminy Adamów za pracę w kończącym się roku, 
a w szczególności za wspólną realizację inwestycji. Następnie złożył wszystkim życzenia 
noworoczne. 

Pani Przewodnicząca w związku z propozycją jaka padła na ostatnich Komisjach, zapytała 
radnych o możliwość przekazywania informacji na sesję w formie elektronicznej. 
Za tego typu rozwiązaniem byli wszyscy radni oprócz Panów: Grela Krzysztof, Kawałko Jan 
oraz Teterycz Jan. 



Pani Przewodnicząca odczytała życzenia świąteczne od pracowników i uczniów Szkoły 
Podstawowej im. Batalionów Chłopskich w Szewni Górnej. 

Pani Przewodnicząca w imieniu Rady Gminy Adamów złożyła życzenia świąteczne. 

Pani Maria Sak (Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Suchowoli), serdecznie 
podziękowała Panu Wójtowi za wsparcie programu aktywna tablica, możliwość pozyskania 
komputerów z Warszawy oraz Panu za ich bezpłatny transport. Pani Dyrektor 
podziękowała również za wsparcie w wydaniu tomiku wierszy dzieci z okazji 100 rocznicy 
odzyskania przez Polskę niepodległości. 

Ad.22. Zamknięcie obrad sesji. 

Pani Bożena Skiba - Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zamknęła obrady XII sesji VIII 
kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów. 


